

ԲՈՎԱՆԴԱՎՈՒԹՅՈՒՆ **CONTENTS** **СОДЕРЖАНИЕ**

ԻՐԱՎԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, JURISPRUDENCE, ЮРИСПРУДЕНЦИЯ

Ավետիք Զարուբյունյան, Սոնա Հայրապետյան. Արցախի Հանրապետության շրջափակումը, հայաթափումը և միջազգային իրավունքը (անգլերեն).....9
Avetik Harutyunyan, Sona Hayrapetyan. The Blockade, Depopulation of the Republic of Artsakh and International Law (in English)
Аветик Арутюнян, Сона Айрапетян. Блокада, депопуляция Республики Арцах и международное право (на английском)

ՊԱՏՄՈՒԹՅՈՒՆ, HISTORY, ИСТОРИЯ

Արմինե Խաչատրյան. Լեռնային Ղարաբաղի բռնակցումը Ադրբեջանին: հիմնախնդիրը ադրբեջանական պատմագիտության խեղաթյուրումների համապատկերում (հայերեն).....20
Armine Khachatryan. The Annexation of Nagorny Karabakh to Azerbaijan: the Issue Within the Context of Azerbaijani Historiography (in Armenian)
Армине Хачатрян. Аннексия Нагорного Карабаха Азербайджаном: проблема на фоне искажений в азербайджанской исторической науке (на армянском)

Շահեն Զարուբյունյան. Ազգային միացյալ կուսակցության հիմնադրումը և նրա դերն ու նշանակությունը Խորհրդային Հայաստանում 1960-80-ական թթ. ընթացող այլախոհական շարժման ընթացքում (հայերեն).....34
Shahen Harutyunyan. The Establishment of the National United Party and its Function And Importance in Armenian Society during the 1960s–1980s Dissent Movement (in Armenian)
Шаген Арутюнян. Создание Национальной объединенной партии, ее функции и значение в армянском обществе в период инакомыслия в 1960–1980-ые годы (на армянском)

Շարինե Հովսեփյան. Հայ-թաթարական բախումներն ու Բաքվի հայության ինքնապաշտպանության կազմակերպումը ըստ «Դրոշակ» պարբերականի (հայերեն)
Karine Hovsepyan. Armenian-Tatar Clashes and the Organization of Self-Defense of Baku Armenians according to «Droshak» Publication (in Armenian).....51
Карине Овсепян. Армяно-татарские столкновения и организация самообороны армян в Баку по данным журнала «Дрошак» (на армянском)

**ՔԱՂԱՔԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ,
 ՄԻՋԱԶԳԱՅԻՆ ՀԱՐԱԲԵՐՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐ
 POLITICAL SCIENCE, INTERNATIONAL RELATIONS
 ПОЛИТОЛОГИЯ, МЕЖДУНАРОДНЫЕ ОТНОШЕНИЯ**

Տիգրան Մուղնեցյան. Ընտրական համակարգը Ուկրաինայում և Հայաստանում ժողովրդավարական փոփոխությունների համատեքստում (2005-2019. համեմատական վերլուծություն) (անգլերեն).....62
Tigran Mughnetsyan. Election System in Context of Democratic Change in Ukraine and Armenia (2005-2019: Comparative Analysis) (in English)
Тигран Мугнецян. Избирательная система в контексте демократических перемен в Украине и Армении (2005-2019: сравнительный анализ) (на английском)

Վարդուհի Պետրոսյան. Երկրների միջև լարվածության թուլացմանն ուղղված դիվանագիտական մեթոդների վերլուծություն (հայերեն).....72
Varduhi Petrosyan. Analysis of Diplomatic Methods to Reduce Tension between Countries (in Armenian)
Вардуи Петросян. Анализ дипломатических методов снижения напряженности между странами (на армянском)

Վահե Չարգարյան. Ընդհանուր մարտահրավերներ, անհատական լուծումներ՝ Լեռնային Ղարաբաղի, Աբխազիայի, Հարավային Օսիայի և Մերձդնեստրի հակամարտությունների դինամիկայի շուրջ (անգլերեն).....84
Vahe Zargaryan. Common Problems, Individual Solutions around the Dynamics of Conflicts in Nagorno-Karabakh, Abkhazia, South Ossetia and Transnistria (in English)
Варе Заргарян. Общие проблемы, индивидуальные решения вокруг динамики конфликтов в Нагорном Карабахе, Абхазии, Южной Осетии и Приднестровье (на английском)

ՓԻԼԻՍՈՓԱՅՈՒԹՅՈՒՆ, PHILOSOPHY, ФИЛОСОФИЯ

Դավիթ Աքելյան. Ֆալիբիլիզմի զարգացումը 19-րդ դարի պրագմատիզմի փիլիսոփայությունում (հայերեն).....97
Davit Akelyan. The Development of Fallibilism in the Philosophy of Pragmatism in 19th Century (in Armenian)
Давид Акелян. Развитие фаллибилизма в философии прагматизма XIX века (на армянском)

ԼԵԾՎԱԲԱՆՈՒԹՅՈՒՆ, LINGUISTICS, ЛИНГВИСТИКА

Աննա Ղարսյան. Մխիթար Գոշի և Սմբատ Սպարապետի դատաստանագրքերում ամուսնաընտանեկան և ժառանգական քաղաքացիական հարաբերություններ կարգավորող օրենքների և կանոնների իրավական բառապաշարի ձևաիմաստային քննություն (հայերեն).....109
Anna Gharslyan. Formal-Semantic Analysis of the Legal Lexicon of Laws and Rules Governing Matrimonial-Family and Hereditary-Civil Relations in the Judicial Codes of Mkhitar Gosh and Smbat Sparapet (in Armenian)
Анна Гарслян. Формально-семантическое исследование законов и правил, регулирующих супружеские и наследственные гражданские отношения в Судебниках Мхитара Гоша и Смбата Спарапета (на армянском)

Անի Թամազյան. Լեռնային Ղարաբաղի Հակամարտության վերաբերյալ ԵԱՀԿ Մինսկի խմբի հայտարարությունների և զեկուլցների երանգավորման վերլուծություն (անգլերեն).....120
Ani Tamazyan. Tonality Analysis of the OSCE Minsk Group Statements and Reports on the Nagorno-Karabakh Conflict (in English)
Ани Тамазян. Анализ тональности заявлений и отчетов Минской группы ОБСЕ по Нагорно-карабахскому конфликту (на английском)

ԳՐԱԿԱՆԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, LITERATURE STUDY, ЛИТЕРАТУРОВЕДЕНИЕ

Եվա Մնացականյան. Կոմիտասի կերպարը ժամանակակիցների հուշերում (ռուսերեն).....130
Yeva Mnatsakanyan. The Character of Komitas in the Memories of Contemporaries (in Russian)
Ева Мнацаканян. Образ Комитаса в воспоминаниях современников (на русском)

Սիրանուշ Մարգարյան. Զրոնոտոպի գործառույթը Խ.Աբովյանի «Վերք Յայաստանի» վեպում (հայերեն).....	139
Siranush Margaryan. The Function of Chronotope in Kh. Abovyan's Novel «Wounds Of Armenia» (in Armenian)	
Сирануш Маргарян. Функция хронотопа в романе Х. Абовяна «Раны Армении» (на армянском)	

ԱՐԵՎԵԼԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, ORIENTAL STUDIES, ВОСТОКОВЕДЕНИЕ

Սիրանուշ Վարդանյան. Իրանական արձագանքները 2015 թվականի նարդարանյան դեպքերին. շիայական պատվար ընդդեմ հակաշիա վարչակարգի (հայերեն).....	157
Siranush Vardanyan. Iranian Reactions to the Nardaran Incidents of 2015: the Shi'it Charge against the Anti-Shia Regime (in Armenian)	
Сирануш Варданян. Реакция Ирана на нардаранские события 2015 года. шиитская защита против антишиитского режима (на армянском)	

ՏՆՏԵՍԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, ECONOMICS, ЭКОНОМИКА

Աշոտ Մարկոսյան, Էյլանորա Մաթևոսյան, Մերուժան Մարկոսյան. Երկրի տնտեսակարգի և եկամտի բաշխման փոխառնչությունները (հայերեն).....	174
Ashot Markosyan, Elyanora Matevosyan, Meruzhan Markosyan. The Interaction of the Country's Economic System and Income Distribution (in Armenian)	
Ашот Маркосян, Эянора Матевосян, Меружан Маркосян. Взаимообусловленность экономического строя страны и распределения доходов (на армянском)	

Աննա Հակոբջանյան. Գովազդի տնտեսական ազդեցությունը սպառողի վարքագծի վրա (հայերեն).....	187
Anna Hakobjanyan. The Economic Impact of Advertising on Consumer Behavior (in Armenian)	
Анна Акопджанян. Экономическое воздействие рекламы на потребительское поведение (на армянском)	

Նարինե Զոչիյան, Անուշիկ Պետրոսյան, Սոնա Սարգսյան. Շրջակա միջավայրի աղտոտվածության քաղցկեղածին ազդեցության վերլուծությունը կայուն զարգացման համատեքստում (հայերեն).....	195
Narine Kochinyan, Anushik Petrosyan, Sona Sargsyan. Analysis of the Impact of Environmental Pollution on Cancer Diseases in the Context of Sustainable Development (in Armenian)	
Нарине Кочинян, Анушик Петросян, Сона Саргсян. Анализ влияния загрязнения окружающей среды на онкологические заболевания в контексте устойчивого развития (на армянском)	

Գարրի Գասպարյան. Մթնոլորտային օդի պահպանության տնտեսական կառուցակարգի գործիքակազմն ու կիրարկման միջազգային փորձը (հայերեն).....	209
Garri Gasparyan. The Toolkit of the Economic Mechanism of Atmospheric Air Protection and the International Experience of its Application (in Armenian)	
Гарри Гаспарян. Инструментарий экономического механизма охраны атмосферного воздуха и международный опыт его применения (на армянском)	

Մհեր Օթարյան. Համայնքների եկամուտների հավաքագրման արդի խնդիրները և բարելավման ուղիները (հայերեն).....	225
Mher Otaryan. Current Problems of Community Revenue Collection and Ways of Improvement (in Armenian)	
Мгер Отарян. Актуальные проблемы сбора доходов с общин и пути его улучшения (на армянском)	

ԳՐԱԽՈՍՈՒԹՅՈՒՆ, РЕЦЕНЗИЯ, REVIEW

«Дух Армении» – Семейная реликвия в опыте иллюстративной исторической ретроспекции (на русском).....	239
--	-----

«ԳԻՏԱԿԱՆ ԱՐՑԱԽ» պարբերականի հոդվածների ձևավորման պահանջները	246
The requirements for the journal «SCIENTIFIC ARTSAKH»	248
Требования к оформлению статей журнала «НАУЧНЫЙ АРЦАХ»	250